



航空学报 » 2011, Vol. 32 » Issue (10) : 1815-1823 DOI: CNKI:11-1929/V.20110419.1703.006

流体力学与飞行力学

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<< Previous Articles](#) | [Next Articles >>](#)

## 带旋转修正的弹簧-TFI混合动网格方法

张兵, 韩景龙

南京航空航天大学 机械结构强度与振动国家重点实验室, 江苏 南京 210016

### Spring-TFI Hybrid Dynamic Mesh Method with Rotation Correction

ZHANG Bing, HAN Jinglong

State Key Laboratory of Mechanics and Control for Mechanical Structures, Nanjing University of Aeronautics and Astronautics, Nanjing 210016, China

摘要

参考文献

相关文章

[Download: PDF \(0KB\)](#) | [HTML 1KB](#) | [Export: BibTeX or EndNote \(RIS\)](#) | [Supporting Info](#)

**摘要** 网格存在大变形时,传统的超限插值(TFI)动网格方法易于引起网格正交性问题。依据几何关系并考虑其插值特点,提出了一种带旋转修正的TFI动网格方法。对结构网格块进行分块,在子块角点间建立弹簧元,并基于弹簧类比法计算角点位移;子网格内部结点位移采用修正后的TFI动网格方法进行计算,从而形成具有弹簧-TFI混合特征的动网格新方法。以典型二维及三维黏性网格为例进行方法的有效性研究。结果表明,在显著大变形情况下,引入旋转修正得到了正交性和光顺性良好的变形网格。另外,该方法的计算效率较传统TFI动网格方法有所降低,但相比弹簧方法提高1到2个量级。

**关键词:** 动网格 旋转修正 弹簧类比法 超限插值 计算流体力学

**Abstract:** Problems of orthogonal properties become more serious when the traditional transfinite interpolation (TFI) dynamic mesh method is employed for large deformations. Based on an analysis of the geometric relationship and interpolation features, an improvement for the present TFI method is proposed with a rotation correction. A new spring-TFI hybrid dynamic mesh method is developed for a structured mesh. First, each block of the computation domain is divided into several sub-blocks. Then, a spring network which connects the corners of all sub-blocks is established to smooth the mesh by means of spring analysis. Finally, a modified TFI method is used for calculating the inner deformations of the sub-blocks. Computational results of typical two and three dimensional viscous grids indicate that good orthogonal and smoothing properties can be achieved by rotation correction for large mesh deformations. In addition, the computational efficiency is slightly decreased than the traditional TFI method, but improved by 1 or 2 orders of magnitude when compared with the spring analogy method.

**Keywords:** dynamic mesh rotation correction spring analogy method transfinite interpolation computational fluid dynamics

Received 2011-01-04;

Fund:

国家自然科学基金 (10872089)

Corresponding Authors: Tel.: 025-84896484 E-mail: [hjlae@nuaa.edu.cn](mailto:hjlae@nuaa.edu.cn) Email: [hjlae@nuaa.edu.cn](mailto:hjlae@nuaa.edu.cn)

About author: 张兵(1981-)男,博士研究生。主要研究方向:飞行器气动弹性力学。 E-mail: [zhangbing\\_end@163.com](mailto:zhangbing_end@163.com); 韩景龙(1952-)男,博士,教授,博士生导师。主要研究方向:飞行器气动弹性力学,复杂结构动力学与控制。 Tel: 025-84896484 E-mail: [hjlae@nuaa.edu.cn](mailto:hjlae@nuaa.edu.cn)

引用本文:

张兵, 韩景龙. 带旋转修正的弹簧-TFI混合动网格方法[J]. 航空学报, 2011, 32(10): 1815-1823.

ZHANG Bing, HAN Jinglong. Spring-TFI Hybrid Dynamic Mesh Method with Rotation Correction[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2011, 32(10): 1815-

#### Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

